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Udlændinge- og Integrationsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

Udlændinge- og Integrationsudvalget har den 9. februar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 412 (alm. del) efter ønske fra Astrid Krag (S) til udlændinge- og inte-

grationsministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 412: 

 

Vil ministeren oplyse, om faldet i antallet af tildelte humanitære opholdstilladel-

ser siden 2015 skyldes et færre antal ansøgninger? 

 

Svar: 

 

Det fremgår af nedenstående tabel 1, at der er sket et fald i antallet af ansøgnin-

ger om humanitær opholdstilladelse efter udlændingelovens § 9 b i perioden 2015 

til 2017.  

 

Tabel 1. Ansøgninger om humanitært ophold (1. gang og genoptagede) i perioden 2015-2017 

 

2015 2016 2017 

Tilgang 514 366 204 

 

I samme periode er der givet 25 tilladelser i 2015, 3 tilladelser i 2016 og 3 tilladel-

ser i 2017 om humanitært ophold efter udlændingelovens § 9 b. 

 

Der er ikke muligt på baggrund af de foreliggende data at udlede en sammen-

hæng mellem antal ansøgninger og antal meddelte tilladelser. Det bemærkes i 

den forbindelse, at der ikke nødvendigvis er truffet afgørelse i en sag i det samme 

kalenderår, som ansøgningen er indgivet. 

 

Opgørelsen er udarbejdet på baggrund af registreringer i udlændingemyndighe-

dernes elektroniske sagsbehandlingssystem.  
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Generelt bemærkes, at de statistiske oplysninger er behæftet med usikkerhed, da 

udlændingemyndighedernes sagsbehandlingssystemer er opbygget som journali-

serings- og sagsstyringssystemer og ikke som egentlige statistiksystemer. 

 

 

Inger Støjberg  
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